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KU § 214     DNR:  KU.2024.5  
 
 
 
Godkännande av dagordning   
Kommunledningsutskottets ordförande Jonas Erlandsson (S) föreslår att 
dagordningen kompletteras med följande ärenden: 

 Överföring av medel till 2025 avseende nytt bibliotekssystem  
 Överföring av medel till 2025 avseende ny boknings- och 

bidragslösning-  Rbok  
 
Kommunledningsutskottets beslut 
Dagordning inklusive kompletteringar godkänns. 
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KU § 215     DNR:  KU.2024.45  
 
 
 
Teckningsrätt för kommunens bankgiro och bankkonto  
Ekonomiavdelningen anhåller att följande personer får teckningsrätt för 
kommunens bankgiro och bankkonto tills vidare, två i förening: 
 
Ekonomichef Martin Nilsson, kommunchef Lennart Werner, personalchef 
Christina O Axelsson, ekonom Beatrice Johansson, ekonom Sabina Ährlin, 
ekonom Bianca Michel, ekonomiadministratör Åsa Almgren, ekonom 
Evelina Welke och kommunsekreterare Agneta Rodriguez erhåller 
teckningsrätt för kommunens bankgiro och bankkonto tills vidare, två i 
förening. 
 
Kommunledningsutskottets förslag 
Ekonomichef Martin Nilsson, kommunchef Lennart Werner, personalchef 
Christina O Axelsson, ekonom Beatrice Johansson, ekonom Sabina Ährlin, 
ekonom Bianca Michel, ekonomiadministratör Åsa Almgren, ekonom 
Evelina Welke och kommunsekreterare Agneta Rodriguez erhåller 
teckningsrätt för kommunens bankgiro och bankkonto tills vidare, två i 
förening. 
 
 
 
 
Beslutsunderlag 
KU 2024.45 tjänsteskrivelse teckningsrätt kommunens bankgiro och 
bankkonto.docx  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsmottagare 
KS 
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KU § 216     DNR:  KU.2024.404  
 
 
 
Marknadsföring sociala medier  
En allt större del av kommunens verksamhet och projekt marknadsförs och 
informeras om genom sociala medier såsom Facebook, Instagram och 
Linked In. Grundtjänsten är utan kostnad men önskar man riktad 
information eller marknadsföring till vissa grupper så krävs betalning för 
dessa tjänster. Betalningen görs direkt i plattformen för tjänsten med 
betalkort/bankkort där kortnummer, belopp etc noteras. 
 
Inom det regionala projektet i Kalmar län Flyttahit.nu görs en rad digitala 
marknadsföringsinsatser som bättre kan styras med riktade insatser mot 
särskilda målgrupper. 
 
Det är kommunikatören som ansvarar för Högsby kommuns kanaler i 
sociala medier. För att hon ska kunna arbeta smidigt krävs att hon kan 
teckna ett särskilt betalkort med vilket hon kan betala annonser i sociala 
medier. 
 
Kommunledningsutskottets beslut 
Kommunledningsutskottet beslutar att godkänna att kommunikatören får 
tillgång till ett betalkort/bankkort för Högsby kommun. 
 
 
 
Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande Utskott  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsmottagare 
Ekonomichef 
Kommunikatör 
Ekonom 
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KU § 217     DNR:  KU.2024.19  
 
 
 
Ekonomisk uppföljning 2024  
Ekonom och ekonomichef redovisar ekonomisk uppföljning för perioden 
januari-november 2024 gällande kommunledningsutskottet, prognosen 
visar ett överskott på cirka 1 miljon kronor. 
 
Kommunledningsutskottets beslut 
Kommunledningsutskottet tackar för informationen. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsmottagare 
Ekonomichef 
Ekonom
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KU § 218     DNR:  KU.2024.408  
 
 
 
Revidering av riktlinjer för god ekonomisk hushållning   
 
Sammanfattning  
Riksdagen fattade beslut om ny lagstiftning om god ekonomisk hushållning 
den 25 oktober 2023. Riksdagsbeslutet innebär bland annat att möjlighet att 
reservera medel till en resultatreserv, RER, införs i syfte att uppnå god 
ekonomisk hushållning och det innebär också att 
resultatutjämningsreserven, RUR, avvecklas. De kommuner och regioner 
som vid ikraftträdandet har en RUR får ha kvar och nyttja den till utgången 
av år 2033.  
 
Reglerna för den nya reserven, RER, blir lite friare då reserven kan 
användas för att öka flexibiliteten i användningen av sparade medel. Den 
ska också kunna användas vid oförutsedda kostnadsökningar eller 
inkomstbortfall så länge det bidrar till en god ekonomisk hushållning. 
Riktlinjer för RER ska inarbetas i kommunens regler för god ekonomisk 
hushållning, reserveringen är begränsad till fem procent av skatter och 
statsbidrag.  
 
Kommunledningsutskottets förslag 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige  
 
Riktlinjer för god ekonomisk hushållning och hantering av resultatreserv 
(RER) antas. 
   
Resultatreserven införs enligt riktlinjen för god ekonomisk hushållning.  
 
 
Beslutsunderlag 
KU 2024.408 Tjänsteskrivelse riktlinjer för GEH.docx 
HK Riktlinjer för god ekonomisk hushållning 241127.docx  
 
 
 
 
 
 
Beslutsmottagare 
KS
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KU § 219     DNR:  KU.2024.190  
 
 
 
Överföring av medel till 2025 avseende nytt bibliotekssystem   
Dagens system kommer på sikt inte att uppdateras, därför har det beslutats 
att biblioteken ska gå över till ett annat system. I Kalmar län ska samtliga 
kommuner gå över samtidigt för att kunna göra en gemensam upphandling 
samt försöka på så vis få ner kostnaderna. Upphandlingen är nu klar och 
licens kostar cirka 50 000 kronor. Sedan att få över alla biblioteksposter och 
arbetet kring det kommer kosta cirka 300 000 kronor. 
 
Hela Kalmar län beräknar att flytta över under kommande år i olika takt.  
Ett arbete med allt detta genomförs gemensamt i länet och i Kalmar är en 
projektledare tillsatt för att hjälpa alla kommuner. 
 
Kommunstyrelsen beslutade 2024-05-21, § 148 att kostnaden för att kunna 
genomföra upphandlingen och införandet, cirka 50 0000 - 75 0000 kronor, 
tas från kommunstyrelsens investeringsbudget, investeringsprojekt 913 
inventarier. 
 
Kultur- och fritid äskar att ovanstående medel som beslutats om av 
kommunstyrelsen förs över till 2025. 

 
Kommunledningsutskottets beslut 
Ovanstående medel överförs till 2025. 
 
 
 
 
Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande - Bibliotekssystem2.docx 
Protokoll 2024-04-30 - KU § 108  
 
 
 
Beslutsmottagare 
Ekonomichef 
Ekonom 
Kultur- och fritidschef
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KU § 220     DNR:  KU.2024.191  
 
 
 
Överföring av medel till 2025 avseende ny boknings- och 
bidragslösning - Rbok   
Kommunstyrelsen beslutade 2024-05-21, § 147, att kostnaden på 81 000 
kronor tas från kommunstyrelsens investeringsbudget, investeringsprojekt 
913 inventarier, för införandet av ny boknings- och bidragslösning. 
 
Kultur- och fritid meddelar att alla delar ännu inte betalda avseende den nya 
boknings- och bidragslösningen och äskar att resterande medel överförs till 
2025 
 
Kommunledningsutskottets beslut 
Resterande summa av avsatta medel för ny boknings- och bidragslösning 
Rbok överförs till 2025. 
 
 
 
 
Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande - RBok.docx  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsmottagare 
Ekonomichef 
Ekonom 
Kultur- och fritidschef
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KU § 221     DNR:  KU.2023.289  
 
 
 
Sluttäckning för gamla deponin i Kolsrum   
Kommunledningsutskottet informeras om vad som hänt under året 
avseende projekt sluttäckning av gamla deponin i Kolsrum. Bland annat 
informerats om: 

 Projektör har upphandlats 
 Projektering förväntas vara klar under kvartal 2 2025 
 Produktion under 2026-2030 
 Utredning av vatten inom anläggningen 
 Omhändertagande och analys av egna överskottsmassor 
 Upphandling av våg är på gång 
 Budget för hela projektet 17 miljoner kronor 
 Styrgrupp och projektledningsgrupp utsedda 

 
Kommunledningsutskottets beslut 
Kommunledningsutskottet tackar för informationen. 
 
När starttillstånd är aktuellt beslutas det av kommunstyrelsen. 
 
Kommunledningsutskottet ska löpande informeras om hur projektet 
avancerar och ska vara en stående punkt på kommunledningsutskottets 
dagordning.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsmottagare 
Projektledaren ÖSK för kännedom 
KLU 
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KU § 222     DNR:  KU.2023.167  
 
 
 
Kvartalsredovisning av granskningsrapport 2022 och 2023 avseende 
dataskydd   
 
Ärendebeskrivning 
Kommunstyrelsen uppdrog 2022-10-25, § 183, till kommunchefen att 
kvartalsvis informera om arbetet med Sydarkiveras rekommendationer från 
granskningen av dataskyddsefterlevnad 2022.  
 
Punkter från bedömning 2022 Tillkommande punkter från 

bedömning 2023 
1. Registerförteckning 
2. Kartläggning av 

tredjelandsöverföring 
3. Arbetssätt för risk- och 

konsekvensbedömning 
4. Roller för 

systemförvaltning

5.    Arbetsgrupp för 
dataskyddsfrågor 

6.    Dataskydd vid upphandling 
7.   Dataskyddsinformation på 

blanketter och e-tjänster 

 
Arbetsgruppen för frågor gällande dataskydd, informationssäkerhet och 
arkiv (DISA) har löpande träffar där dataskyddsfrågor diskuteras. Då 
tjänsten informationssäkerhetssamordnare från och med 2024-05-01 är 
vakant är det arkivarien samordnar arbetsgruppen och upprätthåller 
dataskyddsarbetet. Gruppen har ett fortsatt fokus på registerförteckningen 
och arbetet med registerförteckning kommer att fortsätta under 2025. 
 
Arbete pågår med att inkludera ÖSK:s registerförteckningar och 
personuppgiftsbehandlingar i Högsby kommuns förteckningar. Uppdatering 
av information om personuppgiftsbehandling på alla nya tillkommande 
blanketter och e-tjänster pågår.  
 
Det kommer att tecknas ett avtal med Hultsfreds kommun m gemensamt 
dataskyddsansvar för den information och de personuppgifter som hanteras 
gemensamt i samma system av båda kommunerna. Avtalet kommer att 
utarbetas med stöd av DSO. 
 
Arbetssätt och mallar för risk och konsekvensanalyser har uppdaterats och 
tillgängliggjorts via kommunens intranät. Intranätet har även kompletterats 
med information om Högsby kommuns dataskyddsorganisation. 
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KU § 222     DNR:  KU.2023.167  
 
 
 
Under hösten 2023 och fram till 2024-11-27 har det genomförts 5 
konsekvensanalyser inom kommunkoncernen. Samtliga är färdigställdas. 
1-3 konsekvensanalyser pågår eller planeras framåt. 
 
Arbetet med kartläggning av tredjelandsöverföring, rollbeskrivning för 
systemförvaltning och utredningar av dataskydd i samband med 
upphandling fortsätter i samverkan med IT-strateg och berörd verksamhet. 
Det fortsätter att komma frågor om stöd med PUB-avtal och övriga frågor 
rörande dataskydd och personuppgiftsbehandlingar. Verksamheterna 
erbjuds möjlighet till möten för att diskutera de uppkomna frågorna. 
 
Uppdaterad policy och riktlinje för dataskydd (KU.2024.245) har antagits 
under hösten 2024 och ska publiceras via Styrande dokument när 
funktionen är igång igen. 
 
Nanoutbildning om dataskydd för samtliga anställda har genomförts under 
sommaren och hösten 2024. 
 
Kommunledningsutskottets beslut 
Kommunledningsutskottet tackar för informationen.  
 
I fortsättningen ska dataskyddsefterlevnaden redovisas till 
kommunledningsutskottet en gång om året samt om särskilda behov 
uppstår. 
 
Ekonomiska konsekvenser 
Bristande efterlevnad av dataskyddsförordningen kan medföra 
sanktionsavgifter.  
 
 
Beslutsunderlag 
Protokoll 2024-09-17 - KS § 201 
Kvartalsredovisning dataskydd 2024-11-03  
 
 
 
 
Beslutsmottagare 
Arkivarie 
Kommunchef 
KLU
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KU § 223     DNR:  KU.2024.18  
 
 
 
Personalfrågor   
 
Personalchefen informerar bland annat om: 
 
Utbildning om systemstöd för chefer  

 Utbildning för chefer i OPUS (digitalt systemstöd för systematiskt 
arbetsmiljöarbete) har skett vid fyra tillfällen 

 Inom kort är det dags för den årliga uppföljningen av det 
systematiska arbetsmiljöarbetet 
 

Verksamhetsövergången från Östra Smålands Kommunalteknikförbund 
(ÖSK) 

 Personalchefen och förvaltningschefen för samhällsservice och 
teknik har bokat in tider för undertecknande av nya 
anställningsavtal med den personal som går över till Högsby 
kommun efter upphörandet av ÖSK.   

 
Avstämning med Vårdförbundet om övertid och mertid  

 Vårdförbundet är nöjda med utvecklingen i Högsby kommun då 
både mertid och övertid har minskat 

 
Delad tjänst med Räddningstjänsten Sydost (RTSO) 

 RTSO säger upp den tjänst på 40% de köpt av Högsby kommun för 
arbete med underhållsarbete vid stationerna i Högsby och Fagerhult 
 

Förvaltningsrevision löneprocessen 
 Revisorerna har begärt på granskning av löneutbetalningsprocessen. 

Svar lämnades till PWC 20 november. 
 
Pågående och avslutade arbetsrättsliga personalärenden 

 Personalchefen informerar om pågående ärenden 
 
Kommunledningsutskottets beslut 
Kommunledningsutskottet tackar för informationen. 
 
Beslutsunderlag 
Personalfrågor KLU 241203.pdf  
 
 
Beslutsmottagare 
Personalchefen
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KU § 224     DNR:  KU.2024.20  
 
 
 
Redovisning av arbetsskador och tillbud  
Kommunledningsutskottet beslutade 2023-08-23, § 127, att till varje 
sammanträde ska en skriftlig månadsuppföljning gällande arbetsskador och 
tillbud redovisas för kommunledningsutskottet.  
 
Kommunledningsutskottet beslutade 2024-11- 04, § 191, att redovisningen   
i fortsättningen även ska innehålla hur många av tillbud- och 
arbetsskadeanmälningar som är åtgärdade och avslutade. 
 
Under januari-oktober månad 2024 har 111 tillbud och 33 arbetsskador 
rapporterats. 
 
Av antalet anmälda arbetsskador har 23 ärenden avslutats, 2 är under 
utredning och 8 är ännu ej åtgärdade.  
 
Av antalet anmälda tillbud är 77 ärenden avslutade, 19 under utredning och 
15 är ännu ej åtgärdade. 
 
Kommunledningsutskottets beslut 
Kommunledningsutskottet tackar för informationen. 
 
 
 
Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande Utskott 
Arbetsskador & Tillbud KLU 241203.pdf  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsmottagare 
Personalchefen
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KU § 225     DNR:  KU.2024.381  
 
 
 
HME-enkät 2024  
Personalchefen redovisar det totala resultatet av medarbetarenkäten (HME-
enkäten) 2024. Enkäten skickades till 522 tillsvidareanställda medarbetare. 
Svarsfrekvensen i år är 67,4%, vilket är en ökning med 1,6% jämfört med 
2023 och en ökning med 2% jämfört med 2022. 
 
HME-enkäten är ett verktyg utformat av Sveriges Kommuner och Regioner 
(SKR) för att mäta och förstå hur medarbetarna uppfattar sin arbetssituation 
HME-enkäten fokuserar på områdena motivation, ledarskap och styrning. 
 
Respektive chef ska gå igenom resultaten med sin arbetsgrupp vid en 
arbetsplatsträff. 
 
Resultatet redovisas även i SKR:s databas Kolada där resultaten kan 
jämföras med andra kommuner. 
 
Kommunledningsutskottets beslut 
Kommunledningsutskottet tackar för redovisningen. 
 
Personalchefen får i uppdrag att fråga cheferna hur enkäten följs upp och 
hur man tänker jobba vidare utifrån resultatet. Återrapportering sker till  
kommunledningsutskottets sammanträde 2025-01-21. 
 
 
 
 
Beslutsunderlag 
Högsby_kommun_HME_2024 resultat.pdf 
Högsby_kommun_HME_2024 jämförelse förvaltningar.pdf 
Protokoll 2024-11-19 - KS § 298  
 
 
 
 
 
 
Beslutsmottagare 
Personalchefen 
KLU
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KU § 226     DNR:  KU.2022.334  
 
 
 
Halvårsuppföljning angående tillämpning av riktlinjer för  
distansarbete  
Kommunstyrelsen beslutade 2022-09-13, § 161 att godkänna Riktlinje för 
flexibel arbetsplats, med tillhörande bilagor, och att implementering i 
organisationen sker hösten 2022. 
 
Kommunstyrelsen beslutade vidare att ge personalchefen i uppdrag att 
genomföra halvårsuppföljningar över hur riktlinjen tillämpas i kommunen 
och att dessa redovisas för kommunledningsutskottet.  
 
Personalchefen informerar om antal giltiga avtal som har tecknats mellan 
Högsby kommun och arbetstagare. 
 
Kommunledningsutskottets beslut 
Kommunledningsutskottet tackar för informationen. 
 
Cheferna uppmanas att se över så giltiga avtal finns för personal som 
arbetar på distans. 
 
 
 
Beslutsunderlag 
Protokoll 2024-08-20 - KS § 173 
241127 Giltiga avtal distansarbete ej namn.xlsx  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsmottagare 
Personalchefen 
Skolchef 
Socialchef 
Kommunchef 
Miljö- och byggchef
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KU § 227     DNR:  KU.2024.385  
 
 
 
Revidering av OPF-KL18 med nytt namn OPF-KR 25 
(omställningsstöd och pension för förtroendevalda)   
 
Ärendebeskrivning 
Kommunfullmäktige beslutade 2019-03-04 att anta Bestämmelser om 
omställningsstöd och pension för förtroendevalda (OPF-KL 18) att gälla 
från och med 2019-01-01. 
 
Den 4 november inkom till Högsby kommun från Sveriges Kommuner och 
Regioner - Meddelande från styrelsen 2024-10-31 nr 11/2024 - Revidering 
av OPF-KL18 med nytt namn OPF-KR 25 (omställningsstöd och pension 
för förtroendevalda). 
 
I meddelandet framgår att Styrelsen för Sveriges Kommuner och Regioner 
(SKR) har vid sammanträde den 18 oktober 2024 beslutat att paragraf 5 i 
OPF-KL18 revideras för att följa samma nivå för pensionsavgifter som  
tjänstepensionsavtalet AKAP-KR och byta namn till OPF-KR 25. 
 
Kommunledningsutskottets förslag 
Informationen godkänns. 
 
 
 
Beslutsunderlag 
Meddelande 11_2024_Revidering av opf-kl 18.pdf 
Tjänsteutlåtande Utskott  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsmottagare 
KS
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KU § 228     DNR:  KU.2024.17  
 
 
 
Redovisning av näringslivsfrågor   
Näringslivsutvecklaren redovisar bland annat om: 
 
Aboda Klint 

 Värmesystem, öppettider, ansökan för höghöjdsbana 
 
Insatser under året 

 Kommersiell service 
 Företagsbesök 
 Rådgivning 
 Starta eget-kurser  
 Sökt och beviljats stöd till flera olika projekt 

  
Framåt 

 Skapa en tydlig målbild: Vi ska bli bäst på personligt bemötande 
 Uppstart med den strategiska näringslivsgruppen den 9 januari 2025 
 Gemensamma träffar 
 Ökat samarbete 
 Presentera ett personligt värdeerbjudande på hemsidan 
 Inflyttarkasse 
 Företagsregister på hemsidan 
 Digitala företagsbesök 

 
Kommunledningsutskottets beslut 
Kommunledningsutskottet tackar för informationen. 
 
 
 
Beslutsunderlag 
Protokoll 2024-11-05 - KU § 197 
 
 
 
 
Beslutsmottagare 
Näringslivsutvecklaren 
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Studiebesök Uppvidinge kommun 
 
Ärendebeskrivning 
På kommunstyrelsens sammanträde den 22 oktober 2024 beslutades att ge 
kommunchefen i uppdrag att anordna ett studiebesök alternativt möte med 
Uppvidinge kommun i syfte att utbyta erfarenheter kring 
näringslivsutveckling. 
 
Näringslivsutvecklaren har i samverkan med Uppvidinge kommun planerat 
in ett studiebesök den 24 januari. På studiebesöket planeras besök på 
Uppvidinge lärcenter, WIP Industries, Vattenkällan Älghult och dialog om 
företagsutveckling med näringslivet.  
 
På studiebesöket ges ledamöter i kommunstyrelsen möjlighet att delta 
tillsammans med tjänstepersoner i Högsby kommun. 
 
Kommunledningsutskottets beslut 
Ledamöter i kommunstyrelsen bjuds in att delta på ett studiebesök den 24 
januari i Uppvidinge kommun med fokus på näringslivsutveckling. 
 
För deltagande ledamöter ingår arvode. 
  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsmottagare 
KS ledamöter 
Näringslivsutvecklaren 
Kommunchefen 
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Markavtal för vandringsled kring Kleven  
 
Ärendebeskrivning 
Kommunledningsutskottet gav 2024-04-30, KU § 101, ett uppdrag att 
arbeta vidare med satt tillskapa rådighet för upprustning av gångbro över 
Badebodaån.  
 
Samfälligheten Aboda S:1 tillkom i samband med storskifte år 1822 som en 
samfälld kvarnplan för Aboda by. I en utredning av Lantmäteriet år 2014 
fastställdes vilken andel de åtta delägande fastigheterna ska ha. 
Kommunens fastighet Aboda 3:2 har ett andelstal på 25 % av 
samfälligheten. Samfällighetens areal är inte exakt angiven, men uppskattas 
till cirka 4 900 kvadratmeter, varav mindre delar är vatten, väg och 
impediment, huvuddelen är halvöppen skogsmark. En tillfartsväg till annan 
fastighet går över marken, liksom en luftledning. 
 
En vandringsled som utgör en del av kommunens led runt sjön Kleven och 
Dackeleden korsar samfälligheten och en bro är delvis belägen på den. 
Bron är byggd på gamla fundament, troligen från en tidigare kvarn i 
Badebodaån. Resten av bron ligger i Nybro kommun. Bron är sliten och 
behöver rustas upp, vilket förutsätter rådighet över marken. Syskonen 
Johanssons stiftelse har sagt sig vara beredd att bidra till upprustning. 
Högsby kommun har sökt en överenskommelse om upplåtelse av mark för 
vandringsled, men har fått som svar av en berörd fastighetsägare att denna 
önskar ett arrende för leden som ska tecknas av alla delägarna i 
samfälligheten. I sig är ägaren inte mot vandringsleden, men önskar alltså 
arrende för nyttjanderätt. Kommunen har även prövat att inrätta ett servitut 
för bron utifrån ersättning till andelsägare i samfälligheten, men inte fått 
med sig tillräckligt många. En komplikation här är att ingen 
samfällighetsförening finns för samfälligheten, vilket innebär att alla ägare 
måste vara överens kring åtgärder. 
 
Kommunen ser det inte som ekonomiskt möjligt att teckna arrenden för 
vandringsleder, då dessa ofta berör långa sträckor. Det skulle skapa ett 
"prejudikat" som försvårar framtida bildande av vandringsleder. Samtidigt 
är det svårt och troligen mycket dyrt att flytta leden. Fundamenten i ån 
möjliggör betydligt kortare brospann än vad som skulle krävas på andra 
platser längs ån, liksom komplicerade tillståndsprocesser eftersom ån är ett 
Natura 2000-område. Att hänvisa till att gå över vägbron några hundra 
meter bort skulle inte ha samma rekreationsvärden och även behöva utredas  
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ur trafiksäkerhetsperspektiv. Enligt entreprenörs bedömning så är brobalkar 
i tillräckligt gott skick, vilket förenklar upprustning. 
 
Ett alternativ för kommunen är att försöka köpa marken av berörda 
fastighetsägare och reglera den till kommunens fastighet Aboda 3:2. Då 
skulle kommunen få rådighet över bron på den del som ligger inom 
kommunen, och även ha tillgång till mark som skulle kunna vara intressant 
för fiske och rekreation, vid ett mycket vackert läge vid Badebodaån. 
Denna del skulle även ligga utanför reservatet, vilket ger lite större 
handlingsfrihet med marken. 
 
En fastighetsreglering bedöms kosta mellan 50 000 och 100 000 kronor 
enligt Lantmäteriet, och bör överstiga markvärdet betydligt. En stor del av 
marken får ses som impedimentmark, och skogsbruk får även anses svårt 
att bedriva på en så liten samfällighet. Användningen som kvarn- eller 
sågplan får också ses som helt inaktuellt för de delägande fastigheterna. 
Servitut för väg och ledningar kan behöva bildas. 
 
Med hjälp av skogsförvaltaren har marken värderats till 25 000 kronor. 
Med tanke på att kommunen inte får del av denna ersättning (kommunen 
äger 25 % av samfälligheten) och marken praktiskt sett inte kan brukas får 
det ses som en generös ersättning. 
 
Med hjälp av kommunens jurist har ett förslag till överenskommelse om 
fastighetsreglering tagits fram och skickats ut. Två fastighetsägare har till 
dags dato, 2024-11-14, signerat denna. En av dessa äger 28,125 % av 
samfälligheten, vilket innebär att det finns en majoritet av samfällighetens 
ägande som vill se marken reglerad. För att komma vidare med nödvändig 
upprustning föreslås därför att ansöka till Lantmäteriet om att kommunen 
reglerar marken till sin fastighet Aboda 3:2, utifrån de överenskommelser 
som finns till handa. Enligt juristens bedömning så krävs inte samtycke från 
alla parter i samfälligheten, utan det prövas i förrättningen. Då 
samfällighetens syfte är inaktuellt och de största ägarna är för en reglering, 
bör det finnas goda förutsättningar att åstadkomma en sådan. 
 
Kommunledningsutskottets beslut 
Kommunledningsutskottet beslutar att ge Miljö- och byggkontoret i 
uppdrag att ansöka om fastighetsreglering enligt upprättade 
överenskommelser. 
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Miljö- och byggkontoret och fritidskontoret får i uppdrag att föra vidare 
dialog med Syskonen Johanssons Stiftelse angående eventuellt 
medfinansiering gällande upprustning av bron. 
 
Eventuella inkomster som skogen inom naturreservatet Aboda Klint ger får 
användas till friluftssatsningar. 
 
När ny information i ärendet finns ska återrapportering ske till 
kommunledningsutskottet. 
 
 
 
 
Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande MARK 
Överenskommelse om fastighetsreglering 
Överenskommelse   
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsmottagare 
Kultur- och fritidsförvaltningen  
Miljö- och byggkontoret 
Fastighetsägare 
KLU 
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Lägenhetsarrende för Gösjöns badplats  
 
Ärendebeskrivning 
Gösjöns badplats har omfattats av ett arrendeavtal tecknat år 2016, som 
löper ut vid årsskiftet. Kommunen har i förhandlingar med markägarna 
tagit fram ett uppdaterat arrendeavtal som ska ersätta det gamla, vilket inte 
markägarna ville förnya.  
 
Huvudsakliga ändringar är arrendeavgiften, som höjs till 6.50 kronor per 
kvadratmeter, och arrendeperioden, vilken förlängs till femton år. I övrigt 
görs små förändringar av avtalstexten och arrendeställets avgränsning. 
 
Efter behandling i Kommunledningsutskottet 2024-09-03, KU § 157 har 
det inkommit synpunkter från markägarna på avtalen, som lett till följande 
förändringar: 
 Campingändamål för arrende utgår från de avtal på fastigheter där 

det idag inte bedrivs campingverksamhet. 
 Bad- och campingsäsongens varaktighet definieras i avtalen. 
 För Valåkra 34:4 stryks paragraf om rätt att uppföra byggnader och 

anläggningar i arrendestället. Marken utgör en liten del av 
badstranden, och ändringen bedöms inte ha någon väsentlig negativ 
påverkan på förutsättningarna att driva badplatsen framöver. 

 
Ytterligare synpunkter kom in, vilket ledde till återremiss i 
Kommunledningsutskottet, 2024-11-05, KU § 204. En liten del av 
arrendeområdet utgick, och villkor tillkom om att säsongsuppställning inte 
är tillåten intill en angränsande stuga. Dessutom justerades bad- och 
campingsäsong till 30 april till 15 september, för att få med 
Valborgsmässoafton. 
 
Gösjöns badplats är belägen norr om Berga samhälle och är kommunens 
största badplats, som under senare år har rustats upp av kommunen. Delar 
av fyra fastigheter omfattas av arrendestället, för bad, camping m.m.. 
 
Kommunledningsutskottets beslut 
Kommunledningsutskottet beslutar att godkänna upprättade arrendeavtal.  
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Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande MARK 
Avtal_241118_34_9.docx 
Avtal_241118_34_5.docx 
Avtal_241118_34_4.docx 
Avtal   
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsmottagare 
Markägarna i avtalen 
Kultur och Fritid 
Miljö- och byggkontoret 
Kommunchef 
Ekonomichef 
Ekonom



HÖGSBY KOMMUN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 24 (47) 
 
Kommunledningsutskottet  2024-12-03  
 

Justerandes sign  Utdragsbestyrkande 
  

 

 
 
KU § 232     DNR:  PLAN.2024.549  
 
 
 
Prioritering detaljplaner inför år 2025   
Kommunstyrelsen har delegation på att besluta om planuppdrag åt 
myndighetsnämnden. Myndighetsnämnden utför uppdragen och rapporterar 
åter till kommunstyrelsen när det är dags för antagande. Planerna antas hos 
kommunstyrelsen och i och med det så godkänner kommunstyrelsen 
myndighetsnämndens arbete. 
 
Prioritering detaljplaner inför år 2025 
Kommunens verksamhetsplan har en prioriteringsordning för planarbeten 
som fortlöpande följs upp av Kommunstyrelsen. 
 
Ärendebeskrivning 
Nuvarande prioriteringsordning fastställd 2024-01-16, KS § 16, med tillägg 
2024-06-04 KU § 118, med angivet planuppdrag och bedömt 
färdigställande: 
 
Prioritet 1 
Detaljplan för Högsby resecentrum, planuppdrag 2024-01-16, KS § 16, 
samrådsbeslut MN december 2024, bedöms färdigt 2025 kv. 4 
Ändring av planprogram vid Snuggan, samråd genomfört under 2022, sedan 
pausat�  
9 stycken planändringar i Berga samhälle, godkänt av Myndighetsnämnden 
för Kommunstyrelsens antagandeprövning 
Detaljplan för Högsholm 1:26 och 1:19, planuppdrag 2024-06-04 KU § 118, 
bedöms färdigt 2025 kv 4. 
Planprogram för Gösjön, planuppdrag 2024-06-04 KU § 118, inledande 
utredningsskede, bedöms färdigt 2025 kv. 3 
 
Prioritet 2 
17 stycken planändringar för utökad byggrätt i Högsby kommun � Frövi 
1:93, program för fastigheten Frövi 1:93 med omnejd �  
Frövi 1:72, utredning för bebyggelse mellan kanalen och Emån � Högsby 
1:32 med flera, Storgatan etapp 3 �  
Högsby 1:32 med flera, Storgatan etapp 5 � Högsby 1:32, Krukmakargatan 
- Orrstigen 
Vändplan och cykelväg vid Hasselstigen, ändrad prioritering 2024-06-04 
KU § 118 
Detaljplan för Frövi 1:55  
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Prioritet 3 
Gösjön, området kring badplatsen och utmed Gösjön norrut �  
Gösjön, nytt område norr om Gösjön  
 
Intressentplan 

 Planbesked för Grönskåra kapell, besvarat 2024-02-13, KS § 56, 
inget planavtal tecknat 

 
Övrigt 

 Dagvattenplan, arbete påbörjat under 2021-2024 med ÖSK och 
Hultsfreds kommun, uppdrag i kommunens VA-plan 

 Uppdatering översiktsplan, uppdrag utifrån Högsby kommuns 
planeringsstrategi, 2024-06-10, KF § 92 

 Ortsdialoger, Fågelfors under 2024, Berga under 2025, 2023-05-08, 
KF § 73 och 2023-09-19, KU § 153 

 
Orientering kring planeringsbehov  
Kommunen ser ett antal faktorer som styrande för prioritering av 
detaljplanering: 
  
Näringsliv 
Industrietableringen på gamla Karlssons-området är en positiv förstärkning 
av arbetsmarknaden i kommunen. Dock så finns ett behov av att se över 
detaljplanen för området, eftersom verksamheten är en avvikelse från 
gällande detaljplan. Kommunen bör ha en beredskap att starta ett planarbete 
efter ansökan om planbesked från fastighetsägaren eller 
verksamhetsutövaren. 
 
Vad gäller kommunal industrimark så har kommunen mark i Ruda för större 
etableringar, i Högsby så finns det en viss brist av större industritomter. 
 
Bostäder 
De planarbeten som är nyligen avslutade bedöms möta detta behov den 
närmsta tiden. Just nu finns det inget omedelbart behov av planläggning för 
fler villakvarter. Kommunen bör vid behov se över planbestämmelser för 
befintliga bostadsområden för att kunna utveckla dessa vidare. Arbetet med 
planändringar har dock blivit alltmer tidskrävande och komplicerat, så nya 
uppdrag kring detta måste initieras utifrån ett tydligt behov av utveckling av 
området. 
 
Kommunen har förvärvat fastigheten Frövi 1:55. Denna har ett mycket 
attraktivt vattennära och centralt läge i Högsby. Tomten bedöms unik i  
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förhållande till befintligt bostadserbjudande, vilket talar för att prioritera 
denna framför andra kommande bostadsdetaljplaner. Dock bör kommunen 
komma igång med genomförandet av detaljplanerna på Storgatan innan nya 
projekt påbörjas. Ett problem i sammanhanget är att konjunkturläget för 
nybyggnation bostäder är svårframkomligt just nu. En stabilt lägre räntenivå 
eller nationella stödprogram krävs troligen för att byggandet ska ta fart, 
särskilt i mindre expansiva regioner. 
  
Attraktivitet 
Stärka attraktiviteten för boende, företag och besökare. Det pågår ett antal 
projekt där denna dimension är särskilt viktig, till exempel kring Storgatan 
där vi vill ta till vara och utveckla kulturhistoriska värden, samt 
Lanhagen/Snuggan där Emån ska lyftas fram. Men det finns även behov av 
att fortsätta det arbetet utanför centralorten Högsby, som vid Gösjön, Aboda 
klint och Allgunnen, vilka är viktiga rekreations- och besöksområden. 
Rekreation och fritidsmöjligheter är en stor del av en attraktiv och 
hälsofrämjande kommun.  
 
I de mindre tätorterna finns ett antal flerbostadshuskvarter med låg 
uthyrningsgrad, där omvandling/upprustning av något slag kan behövas. 
Områdena är viktiga för bostadsförsörjningen i orterna och för kommunen, 
men har också ofta viktiga lägen i stadsbilden och för ortens identitet. 
Planändring kan vara en del av ett sådant upprustningsarbete, men måste 
ske i samverkan med ägarna. Där finns idag inga konkreta förfrågningar om 
planändring. 
 
Samhällsviktig verksamhet och infrastruktur 
Två strategiskt viktiga planprojekt pågår, Högsby resecentrum och 
utveckling av HLC-huset för kommunal verksamhet av olika slag. Det finns 
fortsatt ett behov av att bygga en ny vändplan vid Lantmätaregatan. 
Planarbetet där är nu klart och planen antagen.  Det finns ett utpekat behov 
av vändplan och GC-väg vid Hasselstigen, men planarbetet är ännu inte 
påbörjat och arbetet sköts på framtiden när planuppdrag för HLC-huset 
gavs.  
 
Kommunen ihop med Trafikverket kommer arbeta med en gång- och 
cykelväg och bygdeväg i Berga samhälle under 2025, vilket inte påkallar 
någon planändring. För att åstadkomma cykelväg utanför tätorten krävs 
dock vägplan eller detaljplan. Det är för tidigt att säga vilket som är mest 
lämpligt, men kommunen bör ändå visa att detaljplan kan vara ett alternativ 
genom att ta in uppdraget i prioritetsordningen. 
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Översiktlig planering 
Varje mandatperiod ska det göras en översyn av översiktsplanens aktualitet. 
I Högsby kommuns nya planeringsstrategi så har kommunfullmäktige gett 
ett uppdrag att uppdatera översiktsplanen utifrån ett antal fokusområden: 

 Klimatanpassning och vattenförvaltning.  
 Vindbruksplan (beaktande av nya gängse verkshöjder).  
 Transportplanering (trafik och infrastruktur).  
 Arbete med ortsdialog och utvecklingsplaner för kommunens mindre 

tätorter, detta för att ge ett underlag för antingen fördjupade 
översiktsplaner för orterna eller en inarbetning i ny 
kommuntäckande översiktsplan.  

 Utveckling inom digitalisering ska beaktas i arbetet med uppdatering 
av översiktsplanen.  

 
Planeringsresurser 
Planeringsresursen bedöms oförändrad under nästa år, det finns fortsatt en 
konkurrens mellan plan- och markärenden samt andra utvecklingsprojekt av 
olika slag. Eventuellt kan en avlastning vad gäller markärenden ske när en 
ny GIS-tjänst tas in. Samtidigt så tillkommer vissa trafikärenden i och med 
ny organisation efter ÖSK:s avveckling. För uppdatering av översiktsplanen 
kommer externa resurser behöva tas in. 
 
Motivering till uppdragens plats i prioritetsordningen 
Endast mindre ändringar föreslås för nästa år då två stora detaljplanearbeten 
är pågående, resecentrum och HLC-huset, samt översiktsplanearbete ska 
påbörjas. På längre sikt så "städas" listan upp något då flera av objekten är 
gamla och inaktuella.   
 
Krukmakargatan - Orrstigen finns med i gällande planprioritering, troligen 
utifrån möjlig ny användning av grönytorna där. Villakvarteren vid 
Långgatan är dock relativt tätt exploaterade, och efterfrågan på nybyggda 
villor i princip obefintlig. Området vid Krukmakargatan berörs av 
infrastruktur som fjärrvärmeledningar och cykelväg, ytorna kan också vara 
värdefulla vid exempelvis dagvattenhantering, VA-sanering och 
gatuarbeten. Det finns andra alternativ till planändring för att öka 
användningen av områdena, exempelvis samverkan med närboende som ges 
större inflytande och ansvar för områdets skötsel, blomsteränghävd med 
mera. Med tanke på hur omfattande arbetet med en ny detaljplan är, och 
kostnaden för detta, så bedöms nyttan av ny detaljplan inte motivera ett 
planuppdrag. 
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Vad får arbetet kosta – ekonomiska konsekvenser? 
De projekt som finns föreslagna i prioriteringsordning för 2025 finns med i 
investeringsäskanden för projekt 939, Strategisk planering, för sammanlagt 
550 000 kr.  
 
Kommunledningsutskottets förslag 
Kommunledningsutskottet beslutar att föreslå Kommunstyrelsen att med 
ovanstående som bakgrund revidera prioritetsordning för år 2025 så att: 

 Planändringar för utökad byggrätt i Berga samhälle tas bort eftersom 
den nu antas av Kommunstyrelsen 

 Planprogram för Snuggan flyttas ner till prioritet 2  
 Område mellan kanalen och Emån plockas bort eftersom det är 

synnerligen komplicerat att planlägga området, samt att 
fastighetsägaren är ointresserad av exploatering 

 Krukmakargatan - Orrstigen plockas bort då nyttan av ny detaljplan 
får ses som begränsat 

 Två planärenden för Gösjön plockas bort ur prioritet 3 och ersätts av 
Detaljplan i Gösjön-området, i prioritet 2, eftersom det är lämpligt 
att programarbetet för Gösjön definierar hur planläggningen ska ske 
och i vilket område 

 Detaljplan för ny gång- och cykelväg mellan Berga och Högsby tas 
in i prioritet 3 

 
Ny föreslagen prioritetsordning (efter beslut) 
Prioritet 1 
Detaljplan för Högsby resecentrum, planuppdrag 2024-01-16, KS § 16, 
samrådsbeslut MN december 2024, bedöms färdigt 2025 kv. 4 
Detaljplan för Högsholm 1:26 och 1:19, planuppdrag 2024-06-04 KU § 118, 
bedöms färdigt 2025 kv 4. 
Planprogram för Gösjön, planuppdrag 2024-06-04 KU § 118, inledande 
utredningsskede, bedöms färdigt 2025 kv. 3 
 
Prioritet 2 
17 stycken planändringar för utökad byggrätt i Högsby kommun � Frövi 
1:93, program för fastigheten Frövi 1:93 med omnejd �  
 Högsby 1:32 med flera, Storgatan etapp 3 �  
Högsby 1:32 med flera, Storgatan etapp 5 � Högsby 1:32,  
Vändplan och cykelväg vid Hasselstigen, ändrad prioritering 2024-06-04 
KU § 118 
Detaljplan för Frövi 1:55  
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KU § 232     DNR:  PLAN.2024.549  
 
 
 
Detaljplan vid Gösjön-området (arbete med planprogram pågår) 
Ändring av planprogram vid Snuggan, samråd genomfört under 2022, sedan 
pausat�  
 
Prioritet 3 
Ny cykelväg mellan Berga och Högsby (kan hanteras i detaljplan som 
alternativ till vägplan) 
 
Intressentplan 

 Planbesked för Grönskåra kapell, besvarat 2024-02-13, KS § 56, 
inget planavtal tecknat 

 
Övrigt 

 Dagvattenplan, arbete påbörjat under 2021-2024 med ÖSK och 
Hultsfreds kommun, uppdrag i kommunens VA-plan 

 Uppdatering översiktsplan, uppdrag utifrån Högsby kommuns 
planeringsstrategi, 2024-06-10, KF § 92 

 Ortsdialoger, Fågelfors under 2024, Berga under 2025, 2023-05-08, 
KF § 73 och 2023-09-19, KU § 153 

 
 
 
Beslutsunderlag 
KU_2024-11-05_KU § 202_KU.2024.239.docx 
Tjänsteskrivelse för planuppdrag  
 
 
 
 
 
 
Beslutsmottagare 
Myndighetsnämnden 
Kommunchef 
Stadsarkitekt 
Tekniska förvaltningen
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KU § 233     DNR:  KU.2024.373  
 
 
 
Samråd för Vindpark Tönshult, Hultsfred kommun  
 
Ärendebeskrivning 
Stena Renewable AB utreder möjligheten att etablera en gruppstation med 
vindkraft vid Tönshult, Hultsfred kommun. Yttrande ska vara inskickat 
senast 20 december 2024. Samråd med närboende och allmänhet kommer 
enligt uppgift ske under 2025. Området som utreds ligger i nära anslutning 
till kommungränsen mot Högsby kommun, inom ett riksintresseområde för 
vindkraft som omfattar mark inom bägge de berörda kommunerna. Det 
aktuella området är beläget cirka 6 kilometer söder om Virserum och en mil 
nordväst om Fagerhult. Projektområdet bedöms maximalt kunna rymma 10 
vindkraftverk med en totalhöjd om max 250 meter.  
 
Riksintresseområdet för vindkraft är utpekat som ett område i Högsby 
kommuns vindbruksplan (A1). Kommunen har i sin planeringsstrategi lyft 
fram vindbruk som ett område där översiktsplanen behöver ses över, med 
tanke på teknikutvecklingen med högra verk, och därmed större 
landskapspåverkan. 
 
Närmsta byar och bebodda platser till vindparken inom Högsby kommun är 
Tribäck, Liskatorp, Axebo och Skälsbäck. Tribäck, Liskatorp och 
Skälsbäck är utpekade kulturmiljöer i kommunens kulturmiljöprogram. 
Inom Högsby kommun så finns troligen inga bostäder inom det 
bullerpåverkade området (över 35 dB), men tydlig kartredovisning av 
närbelägna bostäder saknas. 
 
En hållbar energiförsörjning är ett regionalt och nationellt intresse. 
Utbyggnad av vindkraft har därmed ett samhällsintresse generellt sett, men 
man behöver också beakta faktorer som natur- och kulturvärden, 
landskapsbild och så vidare.  
 
Samrådsunderlaget redovisar inte hur projektet förhåller sig till 
incitamentsutredningens förslag med kompensation och nyttor för 
lokalsamhället. Utredningens förslag är ännu inte definitivt beslutade eller 
genomförda, förutom vissa delar som rörekonomisk nytta för kommunen 
där vindkraftverk uppförs. I övrigt så är det vindbolaget och berörda 
fastighetsägare där vindkraftverken står som drar direkt ekonomisk nytta av 
projektet. 
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Projektet har tidigare varit föremål för ett samråd där kommunen yttrat sig, 
efter beslut i Kommunledningsutskottet 2020-08-18, KU § 96. 
Projektområdet är sedan dess minskat något, med färre verk och lägre 
tillåten totalhöjd. Enligt information på projektets hemsida så har det skett 
ett omtag i projektet efter att Hultsfreds kommun var negativa i förra 
samrådet. 
 
I samband med det tidigare samrådet så fick kommunen in omfattande 
protestlistor från boende, besökare och på annat sätt engagerade i bygden 
kring Axebo sjö. Det var ett åttiotal personer som uttryckte oro för natur- 
och kulturvärden och landskapet kring Axebo sjö och Skälsbäck, som även 
är turistiskt intressant. 
 
Kommunens yttrande 
Kommunen önskade redan i förra samrådet att utpekade kulturmiljöer i 
Högsby kommuns kulturmiljöprogram i vindparkens närhet omnämns i 
underlaget och att, om vindparken syns från dessa, att fotomontage 
kompletteras. Särskilt gäller detta Tribäck som är nära belägen 
projektområdet och Skälsbäck som även innehåller publika besökspunkter i 
form av skolmuseum och sommarkafé.  
 
Kommunen konstaterar att vindkraftparken har en visuell 
landskapspåverkan, främst från öppna platser i jordbrukslandskap och från 
sjöar. Moderna vindkraftverk har en högre höjd än de som byggdes för 
några år sen, den största skillnaden ligger i att rotorbladen blir längre och 
därmed rotordiametern. Inställningen till vindkraft har stor betydelse för 
hur man upplever dess visuella påverkan. I kommunens vindbruksplan 
finns riktlinjer kring placering av vindkraftverk, dessa bör hållas tydligt 
åtskilda i geometriskt ordnade grupper, och inte gå över flera olika 
landskapsrum.  
 
Några uppdaterade fotomontage utifrån projektets reviderade utformning 
har inte kommunicerats, varför det är svårt att göra sig en uppfattning om 
landskapspåverkan. Även kartan med synbarhetsanalys är svårtolkad och 
bör kompletteras med fler platsnamn för att bli mer läsbar. Med tanke på 
områdets stora värden, som riksintressen för naturvård, vackra 
kulturmiljöer och den oro som finns hos närboende, är det viktigt att tydliga 
fotomontage finns tillgängliga. 
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Påverkan inom kommunen blir störst i miljöerna söder om Axebo sjö, som 
ligger drygt 3 km sydöst om vindparken. Vindkraftparken har en påtaglig 
effekt på horisonten i nordväst. Det kan befaras att det utifrån kumulativ  
påverkan på landskapsbilden och kommunens riktlinjer för placering av 
vindparker blir svårare att i framtiden, om Tönshult genomförs, utnyttja 
området norr om Axebo sjö för vindkraft, eftersom detta skulle täcka en  
 
stor del av horisonten och medföra en visuell dominans av vindkraften. 
Kommunen har inte tagit ställning kring om det är ett område som fortsatt 
skall vara utpekat som intresseområde för vindkraft vid en översyn av 
vindbruksplanen. 
 
Samrådsunderlaget bör kompletteras med kartbild var bostäder finns i 
närheten till projektområdet. Kommunen har ingen kännedom om bostäder 
i direkt närhet till projektområdet som berörs av bullerpåverkan i Högsby 
kommun, men samrådsunderlaget bör undersöka och redovisa hur det 
förhåller sig med närbelägna bostäder. Det bör även förtydligas i texten vad 
gäller status för projektområde Träthult, där samrådsunderlaget kan 
misstolkas som att tillstånd är givet för projektet, vilket vad kommunen 
erfar inte är fallet. 
 
Högsby kommun ser generellt att en förutsättning för acceptans för 
vindkraftens utbyggnad i Sverige är genomförande av incitament för 
närboende, fastighetsägare och kommuner i linje med 
incitamentsutredningens förslag. Tills detta har skett så har kommunen 
således en negativ inställning till vindkraftsprojekt inom kommunen och i 
dess närhet.  
 
Eftersom viktigt underlag kring landskapspåverkan saknas så vill 
kommunen även yttra sig senare under samrådet med närboende. Den 
största påverkan på Högsby kommun är landskapspåverkan, varför 
fotomontage är av stor vikt för att kunna bedöma hur de känsliga natur- och 
kulturmiljöerna kring Axebo sjö, Tribäck och Skälsbäck påverkas. 
 
Kommunledningsutskottets beslut 
Kommunledningsutskottet beslutar att skicka detta yttrande som Högsby 
kommuns yttrande i samrådet för vindparken. 
 
Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande Utskott 
Samrådsunderlag Tönshult 2024-10-21.pdf  
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Beslutsmottagare 
WSP Sverige AB 
Miljö- och byggkontoret 
Hultsfreds kommun 
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Ansökan om LOVA-bidrag, Svensbäck  
 
Ärendebeskrivning 
Emåförbundet har tagit fram en förstudie för arbete med att förbättra 
vattenkvalitet och ekologi i Svensbäck. Bäcken är strategiskt belägen mitt i 
Högsby tätort och har en stor ekologisk potential, men också problem till 
följd av exploatering och påverkan. Utifrån förstudien finns nu förslag hur 
man skulle kunna påbörja en restaurering av bäcken genom så kallade 
LOVA-projekt, ett statligt stöd för åtgärder kopplade till vattenmiljön.  
 
Det brukar göras årliga utlysningar och man kan samarbeta flera aktörer 
kring projektansökan. I detta fall skulle kommunen, Emåförbundet och 
eventuellt en till markägare vid bäcken vara med i projektet. Emåförbundet 
skulle skriva ansökan samt driva projektet och kommunens insats vara en 
medfinansiering. Projektbudget är bifogad ärendet.  
 
Det första projektet rör åtgärder för att förbättra bäckens ekologi, till gagn 
för exempelvis fisklivet. Åtgärderna följs upp för att se effekten. Det andra 
projektet rör ett uteklassrum, en idé som Emåförbundet hjälpt till att 
genomföra i  projekt i Vetlanda, Hultsfred och Mönsterås kommuner.  
 
Kommunen bedömer att kommunens markinnehav möjliggör ett 
handlingsutrymme för de aktuella åtgärderna enligt första projektidén. På 
sikt kan också en gångväg anläggas norr om Svensbäck för att ytterligare ta 
till vara bäckens rekreativa potential. Dialog kommer dock krävas med 
markägarna söder om bäcken i genomförandet av projektet. Det finns vissa 
underjordiska ledningar i området, men övrig infrastruktur som gator och 
vägar påverkas inte i någon större utsträckning. Ett arrende påverkas vilket 
minskar arrendeersättning i motsvarande grad, kommunen har dock rätt att 
säga upp delar av ytan när marken behövs för andra ändamål. 
 
Den andra projektidén med uteklassrum bör förankras vidare med 
skolverksamheten för att se om det blir något som de har nytta av, och att 
ambitionsnivå, lokalisering och utformning blir rätt. Förslaget är därför att 
de först får projektidén på remiss innan en eventuell ansökan görs i denna 
del. Denna projektidé är också mer krävande vad gäller framtida skötsel, 
varför den framtida tekniska förvaltningen bör involveras. 
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Kommunledningsutskottets förslag 
Kommunledningsutskottet beslutar att föreslå kommunstyrelsen att ställa 
sig bakom ansökningsalternativ 1. Medel för samfinansiering på 37 000 kr 
tas ur investeringsprojekt offentlig miljö för år 2025 eller 2026, beroende 
på när projektet kan genomföras.  
 
Kommunledningsutskottet uppdrar också åt utbildningsförvaltningen att 
återkomma med en bedömning hur och om åtgärdsalternativ 2 skulle gagna 
skolverksamheten i Högsby kommun. Vid behov kan ansökan om projekt 
kring uteklassrum göras kommande år.  
 
 
 
 
 
Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande KS 
Projektidéer Högsby 2025_utkast241115.pdf  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsmottagare 
Kommunstyrelsen 
Barn och ungdomsförvaltningen 
 
För kännedom till: 
Miljö- och byggkontoret 
Förvaltningschef för samhällsservice och teknik 
Emåförbundet 
Ekonomichef 
Ekonom
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Särskilt driftbidrag Ideboås-Pikaböl vägsamfällighet  
 
Ärendebeskrivning 
Ideboås-Pikaböl vägsamfällighet efterhör hur Högsby kommun ställer sig 
till att delta i finansiering av ombyggnation av bro i Björkshult. Bron är 
belägen på Högsbysidan av Badebodaån, men är enligt föreningen mest till 
nytta för boende i Uppvidinge kommun.  
 
Vägföreningen har uppdragit åt WSP att utföra projektering. Kostnaden för 
bygget beräknades först till 5 000 000 kronor. Projektering och 
miljöutredning har hittills kostat cirka 1 500 000 kronor och har betalats av 
Trafikverket (70%) och Uppvidinge kommun (30%). Momsen på 
kommunens del har betalats av vägsamfälligheten. 
 
Efter genomförd upphandling av entreprenör uppskattas kostnaden bli cirka 
6 200 000 kronor. Målet är att genomföra bygget under 2025. 
 
Vägföreningen föreslår att kostnaderna fördelas mellan Högsby kommun 
(40%), Uppvidinge kommun (40%) och vägsamfälligheten (20%). 
 
Föreslagen kalkyl 
6 200 000 kr Total kostnad  
4 340 000 kr Trafikverkets del 70% 
1 860 000 kr Återstående kostnader  
744 000 kr Högsby kommun 40% 
744 000 kr Uppvidinge kommun 40% 
372 000 kr Vägsamfälligheten 20% 
 
Tekniska utskottet i Uppvidinge kommun har 2024-10-25, § 81 beslutat att 
bevilja särskilt driftsbidrag till Ideboås-Pikaböl vägsamhällighet med 12% 
av kostnaderna för anläggande av ny bro upptill 744 000 kronor. 
 
Kommunledningsutskottets beslut 
Högsby kommun betalar ut särskilt driftbidrag upp till en kostnad av 
200 000 kronor i enlighet med gällande reglemente. Bidraget betalas ut i 
efterskott i enlighet med kommunens reglemente. 
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Beslutsunderlag 
241001 Fakta från vägsamfälligheten kring broarbetet.pdf 
Huvudmail från Åke Petersson ang beslut från Uppvidinge kommun om 
driftbidrag till bron vid Björkshult 
Beslut 241025 Uppvidinge KSTU § 81 angående särskilt driftsbidrag Ideboås-
Pikaböl vägsamfällighet  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsmottagare 
Ekonomichef 
Ekonom 
ÖSK 
Förvaltningschef för samhällsservice och teknik 
Ideboås-Pikaböl vägsamfällighet
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Rivning av Misteln  
Den fastighet som benämns Misteln (Högsby 1:123) där det tidigare var 
bibliotek har kommunstyrelsen tidigare fattat beslut om att riva. Byggnaden 
är behäftad med så stora brister och problem att det är till höga kostnader 
och med stor osäkerhet den kan renoveras. 
 
Via förvaltare på Högsby Bostads AB har upphandling om rivning gjorts 
samt tilldelats det företag som gav bästa förutsättningar för rivningen. 
Rivningen planeras genomföras någon gång under januari 2025. 
 
Kommunledningsutskottets beslut 
Informationen godkänns. 
 
 
 
 
 
 
Beslutsunderlag 
Protokoll 2024-01-16 - KS § 19 
Tjänsteutlåtande Utskott  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsmottagare 
HBAB 
Förvaltningschef för samhällsservice och teknik
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Information om investeringsäskanden 2025 beslutade och inlämnade 
till HBAB   
 
Ärendebeskrivning 
Fastighetsavdelningen inom Högsby Bostads AB föreslår att nedanstående 
åtgärder utförs på Högsby Kommuns fastigheter under 2025, utöver 
sedvanligt fastighetsunderhåll samt energieffektiviseringar om totalt  
4 000 000 kronor. 
 

 Kommunhuset – Nya installationer gällande ventilation (ej 
godkänd), vatten och avlopp samt öka tillgängligheten till samtliga 
våningsplan genom installation av hiss, 21 000 000 kronor. 

 Hus A, Fröviskolan – Nya installationer gällande ventilation (ej 
godkänd), vatten och avlopp samt sanering av svartlim i 
golvmattor/bottenplatta, 6 000 000 kronor. 

 
Totalt äskande: 27 000 000 kr. Ett alternativ gällande kommunhuset är att 
skjuta på byggstart och fördela kostnaderna mellan 2025/2026. 
 
Kommunledningsutskottets beslut 
Kommunledningsutskottet godkänner att 6 000 000 kronor avsätts till Hus 
A, Frövikolan och 2 000 000 kronor till kommunhuset under 2025. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsmottagare 
HBAB 
Ekonomichef 
Ekonom 
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Information om lokaler för arkiv på medellång och lång sikt  
 
Kommunstyrelsen fick vid senaste sammanträdet (2024-11-19) en 
genomgång av läget vad gäller behovet av arkiv på kort och lång sikt. 
Besök gjordes i arkivlokaler i kommunhuset samt i det så kallade 
Sydkraftshuset. 
 
Den långsiktiga planen, som godkänts av kommunstyrelsen att arbeta 
vidare med, är att skapa ett arkivcentrum i anslutning till Högsby 
lärcentrum vid Ringvägen. Efter utredning är det klarlagt att Högsby 
Bostads AB äger båda de fastigheterna som ingår i planen. Revidering av 
detaljplan pågår för att möjliggöra den typ av verksamhet som planeras. 
 
På medellång sikt behövs andra arkivlokaler för att möjliggöra 
ombyggnation av kommunhuset. Kommunchefen, inom ramen för 
uppdraget med lokalplanering, arbetar vidare med förslag på lösningar på 
medellång sikt för att klara behovet av arkiv så att utrymmen i 
kommunhuset och på andra platser kan frigöras. 
 
Kommunledningsutskottets beslut 
Informationen godkänns. 
 
 
 
Beslutsunderlag 
Protokoll 2024-11-19 - KS § 288 
Tjänsteutlåtande Utskott  
 
 
 
 
 
Beslutsmottagare 
Arkivarie 
Kommunchef 
Miljö- och byggkontoret



HÖGSBY KOMMUN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 41 (47) 
 
Kommunledningsutskottet  2024-12-03  
 

Justerandes sign  Utdragsbestyrkande 
  

 

 
 
KU § 239     DNR:  KU.2024.105  
 
 
 
Information om övertagandet av Östra Smålands 
Kommunalteknikförbunds (ÖSK) verksamhet   
Förvaltningschef för samhällsservice och teknik informerar bland annat 
om: 
 
Vad är aktuellt just nu och vad är redan på plats 

 Inköp av system och hårdvara: 
- datorer är beställda 
- mobiltelefoner även larmnummer 

 inloggningskonto och e-post 
 servicecenters nya uppdrag 
 delning av inventarier – VA 
 ägarbyte för alla registrerade fordon, maskiner och kärror  
 funktionsbrevlådor framtagna för allmän teknisk verksamhet (VA, 

gata-park, renhållning) 
  

Så gott som klart 
 webbsidan 
 rekryteringar (driftchef, teknisk projektledare) 
 Implementering av system Geosecma 

 
Viktigt men inte kritiskt till 1 jan 

 färdigställande av avtal och system 
 förnyelse av entreprenörsavtal 
 dokument – blanketter – e-tjänst 
 ta fram rutiner för förvaltningen 
 Digitalisering 
 Hantering av avfall: nya avfallskärl flerbostadshus och verksamhet 
 Flytt till nya lokaler  
 Tekniska organisationen i Högsby 

 
Framåt 
 Ny roll – förvaltningssamordnare? 
 Strukturera kommunens avfallshantering och återvinning 
 Hållbarhetsfrågor och säkerställa att verksamheten följer 

miljölagstiftningen 
 samordna arbetet mellan olika avdelningar inom förvaltningen (VA, 

gata/park, renhållning) 
 koordinera projekt som går över flera verksamhetsområden,  
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 Workshop hur bygger man en modern, effektiv och hållbar teknisk 
förvaltning? (vilka resurser, kompetens med mera behövs).  

 
Förvaltningschefen redogör även för nuläget avseende övertagandet av 
verksamheten från ÖSK. Förvaltningschefen presenterar ÖSK:s nuvarande 
organisationsstruktur och beskriver de roller som kommunen kommer att ta 
över i samband med övertagandet. Även en presentation av hur den nya 
organisationen kommer se ut visas. 
 
Huvudsakliga slutsatser: 
Det har konstaterats att kommunen saknar flera nödvändiga kompetenser för 
att fullgöra uppdraget efter övertagandet. Detta gäller både på 
expertområden och inom administrativa funktioner. 
 
Övertagandet innebär att befintliga resurser inom kommunen, såsom 
ekonomiavdelningen, HR, kommunikationsenheten, servicecenter och andra 
stödfunktioner, kommer att belastas i högre grad än tidigare. 
 
För att säkerställa en smidig övergång och långsiktig hållbarhet 
identifierades ett behov av att rekrytera en förvaltningssamordnare. Denna 
roll skulle fokusera på att hantera en mängd operativa frågor som rör 
förvaltningens arbete samt agera som en samordnande länk mellan 
verksamheten och kommunens stödfunktioner. Denna roll kommer också att 
bland annat jobba med att ta fram kommunens avfallsplan som är 
lagstadgat. 
 
Åtgärdsförslag: 

 En översyn av bemanningsbehovet för att identifiera ytterligare 
roller som kan krävas i organisationen. 

 Upprättande av en kravprofil och påbörjan av rekrytering för 
förvaltningssamordnare. 

 Samordning med stödfunktioner för att hantera den ökade 
belastningen under övergångsperioden. 

 Workshop inplanerat 17 dec. 
 

Kommunledningsutskottets beslut 
Kommunledningsutskottet tackar för redovisningen.  
 
 
 
 
 
 
Beslutsmottagare 
Förvaltningschef för samhällsservice och teknik 
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KU § 240     DNR:  KU.2024.369  
 
 
 
Riktlinje för internkontroll för 2025  
Kommunstyrelsen beslutade 2024-03-19 att ge kommunchefen i uppdrag 
att upprätta riktlinje för internkontrollplan för kommunens verksamheter. 
Efter en revisionsgranskning 2021 utarbetades tydligare regler för 
interkontroll. Det är detta arbetssätt som ligger till grund för förslag om 
Riktlinjer för internkontroll 2025. I korthet kan sägas att tumregeln är att 
verksamheterna ska analysera risker-svagheter-brister i verksamheten där 
olika typer av krav eller regler uppföljs eller efterlevs. Samt åtgärda eller 
minska dessa risker-svagheter-brister så mycket som möjligt.  
 
Kommunledningsutskottets förslag 
Riktlinje för internkontroll för 2025 fastställs i enlighet med förslag 
 
 
 
 
Beslutsunderlag 
Protokoll 2024-03-19 - KS § 94.docx 
Tjänsteutlåtande Utskott 
Riktlinje för intern kontroll 2025.docx  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsmottagare 
KS
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Nämndinitiativ om dialogvecka om framtida skolorganisation och 
orternas potential  
 
Ärendebeskrivning 
Carl-Wiktor Svensson (KD), Lars Elmborg (KD), Anders Svensson (M), 
Leif Gustavsson (SD) Sven Flink (SD) inkommer med ett nämndinitiativ 
med förslag om att kommunledningen brett ska bjuda in till dialoger om 
framtida skolorganisation och orternas potential. 
 
Beredning av nämndinitiativet 
I den pågående processen med budget för 2025 har Utbildningsutskottet 
redovisat det långsiktiga underlaget med elever i olika åldrar och inom 
olika skolområden i kommunen. Det vikande elevunderlaget kommer att 
kräva förändringar i skolorganisationen i första hand för barnens rätt till en 
likvärdig utbildning av pedagogiska och sociala skäl men också av 
ekonomiska skäl.  
 
Skolchefen och ledningsgruppen för förskola och skola arbetar löpande i en 
process med dialog direkt med de vårdnadshavare och elever som berörs. 
Under 2023 och 2024 har en serie möten genomförts enligt nedan.  

 
2023 
16/5 Dialogmöte inför flytt av åk 4 och 5 Ruda till Högsby  
22/5 Dialogmöte inför flytt av åk 6 till Högsby  
20/8 Trivselkväll/föräldramöte Ruda  
2/10 Föräldramöte Fågelfors 
5/10 Föräldramöte Fagerhult 
23/10 Föräldramöte Berga 
 
2024  
9/1 Dialogmöte Fagerhult  
10/1 Dialogmöte Fågelfors  
7/5 Dialogmöte inför flytt av åk 4 och 5 Fagerhult/Fågelfors till Högsby 
29/5 Trivselkväll/föräldramöte Berga  
5/6 Trivselkväll/föräldramöte Ruda  
24/9 Föräldramöte Berga  
1/10 Föräldramöte Fagerhult  
2/10 Föräldramöte Fågelfors  
10/10 Dialogmöte för vårdnadshavare med barn mellan 5 och 8 år, alla 
ytterskolor i hela kommunen. 
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På dialogmötet den 10 oktober presenterades informationen om det samlade 
elevunderlaget de kommande åren för kommunen som helhet och  
respektive skolområde. Samma information som lämnades på budgetdagen 
i september till förtroendevalda. Inbjudna vara föräldrar till barn mellan 5 
och 8 år från alla ytterområdesskolorna. Vid eventuella förändringar i 
skolstrukturen är det framförallt dessa barn och vårdnadshavare som berörs. 
 
Parallellt med att skolorganisationen har genomfört möten med personal, 
vårdnadshavare och barn/elever om framtida planering har kommunledning 
i form av ledande förtroendevalda och tjänstepersoner med olika 
ansvarsområden genomfört en rad möten och dialoger. Det har bland annat 
gjorts inom ramen för ortsutvecklingsdialoger där skolstrukturen specifikt 
inte har diskuterats med hänvisning till den process som är inom skolan. En 
flerårig process för ortsdialoger har inletts där syftet är att lyfta de olika 
orternas potential med möjlighet att tillskjuta medel och resurser för 
utveckling. 
 
Sammanfattning 
Under 2023 och 2024 har en rad möten och dialoger genomförts med 
vårdnadshavare från kommunens ytterområden där ett genomgående tema 
varit det sjunkande elevunderlaget och framtida planering för 
skolorganisationen - med barnens bästa i fokus. Utöver möten med fokus 
på skolan har dialoger om ortsutveckling genomförts med ett bredare 
anslag. Dessa aktiviteter ligger i linje med nämndinitiativets förslag. 
Bedömningen är att ytterligare dialoger i närtid inte ger ytterligare 
information som ändrar förutsättningarna för beslut.    
  
Kommunledningsutskottets förslag 
Med anledning av ovanstående beredning anses nämndinitiativet besvarat. 
 
Reservation 
Lars Elmborg (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för 
nämndinitiativets intention. 
 
 
Beslutsunderlag 
KS 2024-09-17 Nämndsinitiativ dialog kring skolorganisation.docx 
Tjänsteutlåtande Utskott  
 
Beslutsmottagare 
KS 
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Nämndinitiativ om genomlysning av socialförvaltningen  
 
Ärendebeskrivning 
Carl-Wiktor Svensson (KD och Rasmus Evertsson (KD) lämnar ett 
nämndinitiativ med förslaget att en särskild genomlysning av 
socialförvaltningens organisation och ekonomi ska genomföras. 
 
Beredning av nämndinitiativet 
Inom ramen för den årliga budgetprocessen i en kommun görs en 
genomlysning av verksamheten med hänsyn till uppdrag, organisation, 
ekonomi och eventuella kommande förändringar i till exempel lagstiftning 
eller underlag för brukare/elever. 
 
Alla kommunens verksamheter arbetar med att få en ekonomi i balans. De 
största utmaningarna finns inom socialförvaltningens verksamhetsområden 
och framför allt individ och familjeomsorg. Trenden är att antalet 
placeringar av barn och unga ökar trots stora förebyggande insatser. En allt 
äldre befolkning med större behov bedöms på sikt kräva mer resurser.  
 
I den nu pågående budgetprocessen finns dessa olika aspekter med och 
inom majoritetens förslag finns ett särskilt uppdrag att en genomlysning av 
socialförvaltningens organisation och ekonomi ska göras under 2025. 
 
Kommunledningsutskottets förslag 
Med anledning av ovanstående beredning anses nämndinitiativet besvarat. 
 
Reservation 
Lars Elmborg (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för 
nämndinitiativets intention. 
 
 
 
Beslutsunderlag 
Nämndsinitiativ om genomlysning av socialförvaltningen.docx 
Tjänsteutlåtande Utskott  
 
 
 
Beslutsmottagare 
KS
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Svetsutbildningen i Högsby  
 
Ärendebeskrivning 
Högsby kommun har inom ramen för vuxenutbildningen bedrivit en 
svetsutbildning i nära samarbete med företag. Utbildningen möter 
utmaningar för framtiden. Det gäller svårigheten att rekrytera motiverade 
studerande samt yrkeslärare som har rätt behörighet för de licenser som 
svetsutbildningen ska ge. Utöver detta är utbildningen förenad med stora 
kostnader som belastar utbildningsutskottets budget. 
 
I det liggande budgetförslaget kommer utbildningen att avvecklas i 
nuvarande organisation och form. De studerande som slutar våren 2025 blir 
de sista och ny antagning hösten 2025 är inte planerad. 
 
Mot bakgrund av detta har kommunchefen fått i uppdrag att ta kontakt med 
företag som kan vara intresserade av att utveckla en ny version av 
utbildningen med förhoppningsvis ett ännu mer företagsnära samarbete.  
 
Kommunledningsutskottets beslut 
Informationen godkänns 
 
 
 
Beslutsunderlag 
KU_2024-11-05_KU § 197_KU.2024.17.docx 
Tjänsteutlåtande Utskott  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsmottagare 
Skolchef för kännedom 
Skoladministratör för kännedom 
Kommunchef 
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